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Vedeme děti k ekologii 
Naše  škola  se  již  druhým  rokem  zaměřila  na  ekologickou 
výchovu. Vedeme žáky již od prvního ročníku k chápání nutnosti 
ochrany naší přírody a  s tím  i  spojené  činnosti  člověka vůči ní. 
Začali  jsme  třídit  odpad,  pořádáme  různé  akce  na  podporu 
environmentálního  vzdělávání,  jako  např.  barevné  dny 
zaměřené vždy na  jedno z palčivých  témat  týkající se ekologie, 
projekt  „Čtyři  živly“  apod.  V letošním  roce  jsme  se  úspěšně 
zapojili  do  celonárodní  soutěže  „Recyklohraní“,  ve  které  si 
vedeme více  jak dobře. V dubnu  jsme se zúčastnili akce ke Dni 
země v Benešově, kde jsme se profilovali i svým stánkem. A zde, 
více  jak  kdy  jindy,  jsem  si  poprvé  uvědomila  výsledek  naší 

dvouleté  práce.  Ten  rozdílný  přístup  a  znalosti  našich  dětí‚ 
(kupříkladu v třídění odpadu) oproti  jiným byť    i o dost starším 
dětem či některým dospělým! A byla  jsem na ně právem hrdá! 
V žádném  případě  však  nechci  smlsnout  všechnu  smetánku 
sama. Vždyť toto  je samozřejmě výsledek práce celého našeho 
učitelského  kolektivu  a  hlavně  našeho  pana  učitele,  který  si 
tento projekt vzal pod  svou  záštitu. A  tak  teď nechám hovořit 
jeho, aby Vás seznámil s výsledky naší práce a Vašich dětí. 

Mgr.Charlotta Kurcová 

 

Recyklohraní
Recyklohraní  ( www.recyklohrani.cz  )  je 
celostátní  projekt  pro  školy  pořádaný 
firmami  EKO  –  KOM,  Ecobat  a  Asekol 
pod  záštitou  Ministerstva  školství,  do 
kterého  je  zapojeno  více  jak  1500  škol 
z celé  republiky.  Školy  soutěží  ve  sběru 
nebezpečných elektronických odpadů za 
které dostávají body a které lze vyměnit 
za  hmotné  ceny.  Celý  projekt  je 
doprovázen  různými  úkoly  v   tomto    
odvětví, za něž je též možno získat body 
do soutěže.  

Naše  škola  se  zapojila  na  začátku 
letošního  školního  roku  a  ač  se  zdá,  že 
svojí  velikostí  nemůže  konkurovat,  je 
vyrovnaným  partnerem  i  pro  školy 
s mnohem větším počtem žáků než jsme 
my. Po půlročním  zúčtování bylo milým 
překvapením, že se naše škola s počtem 
24  žáků  umístila  kolem  12.  místa 
s těsným  bodovým  rozdílem  ve 
Středočeském  kraji  mezi  školami 
s počtem žáků přesahujícím 500 a více a 
umístila se v první dvacítce škol v soutěži 
o  výrobu  koše  snů,  který  jsme  nazvali 
„Julie“, o které se můžete dočíst více na  

 

našich  projektových  stránkách 
www.zivly.ic.cz. 

Do  dnešního  dne  se  nám  podařilo 
shromáždit  5538  baterií,  což  je  asi  164 
kg  a  50  kg  drobného  elektrozařízení  
a  díky  doprovodným  úkolům  již máme 
na  kontě  2156  bodů.  Pomoci  nám 
můžete  i  vy  shromažďováním  vybitých 
baterií, drobných elektrospotřebičů.       

Stačí,  když  nám  tento  odpad  donesete 
do  školy  a  my  už  se  o  něj  patřičně 
postaráme. 

„Chobotnice  Julie“  model  geniálního 
koše snů, který sám třídí i vyhodnocuje. 

 

Jan Kadeřábek, učitel
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 Nakládání s odpady v Čeňovicích 
Již  je  to  dlouholetý  nešvar  nejen 
místních obyvatel, ale  i  lidí  z okolních 
obcí, možná  i z větší dálky, dělat si za 
obcí  v  Čeňovicích  soukromou  skládku 
všeho,  co  nepotřebují.  Často  tam 
vyhodí  i  nebezpečný  odpad.  Tak 
trochu píši v reakci na anonymní dopis 
vhozený  do  schránky,  který  se  týkal 
tohoto  tématu,  nicméně  tím,  že  se 
pod  vzkazem  dotyčný  nepodepsal, 
nebudu zveřejňovat obsah napsaného 

upozornění. To ale nemění nic na tom, 
že  je  to  hrůza,  která  nám  vznikla  na 
okraji  obce.  Jistě  řada  z nás  by 
dokázala pojmenovat osoby z blízkého 
okolí,  které  právě  tento  bordel 
vytvořily, ale chybí důkazy, takže i já si 
to,  jako  ostatní,  ponechám  pro  sebe. 
Jen  upozorňuji,  že  se  tím  už  zabývá 
zastupitelstvo a pravděpodobně dojde 
k odvozu  odpadu  na  náklady 
(podotýkám nemalé) obce. Poté, co se 
vše  uvede  do  pořádku,  budeme 
postupovat  nemilosrdně  k osobám, 
které  budou  i  nadále  v obci  činit 
nepořádek.  Máme  k tomu  zákonem 
stanovené  prostředky.  Cituji  část 
zákona „ Obec může uložit pokutu až 
do  výše  100 000,‐Kč  osobě,  která 
neudržuje  čistotu  a  pořádek  na 
pozemku,  který  užívá  nebo  vlastní, 
tak, že naruší vzhled obce. 

Do  výše  200 000,‐Kč  může  uložit 
pokutu  osobě,  která  znečistí  veřejné 
prostranství,  naruší  životní  prostředí 
v obci  nebo  odloží  věc  mimo 
vyhrazené  místo“.              Pokud  se 
prokáže,  že  tak  činí  právnická  osoba 
jsou  sankce  mnohonásobně  vyšší, 
problémem  se  zabývají  již  vyšší 
orgány.    Často  hrozí  i  tresty  v odnětí 
svobody  a  to  nepodmíněně.  Máme 
toto  zapotřebí?  Je  mi  podivné,  když 

řada  z nás  se 
rozčiluje nad výší 
poplatků  za  svoz 
odpadu  a  poté, 
co  zaplatí 

stanovené 
částky,  přesto 
ještě odveze  svůj 
odpad  za  obec 
místo  toho,  aby 

jej vložila do 
odpadních 

nádob,  nebo  do 
dvora,  kde  se 

shromažďuje 
nebezpečný  odpad,  který  se 
pravidelně  odváží  zpracovatelskou 
firmou. 

 

Upozorňuji, ale zároveň i varuji, ty 
co  tak  činí.  Myslím,  že  nikdo 
nevydělává  tolik  peněz,  aby 
v případě  uložení  pokuty 
bezproblémově  částku  uhradil. 
Řadě  z nás  by  v takovém  případě 
hrozila  exekuce,  a  kdo  sleduje 
sdělovací prostředky  jistě ví, že se 
exekutor na nic neptá, když zabírá.  

Vezměme  si  příklad  z našich  dětí, 
které nás mohou o ekologii mnohé 
naučit. 

Miroslav Kratochvíl, místostarosta 

 

 

VÍTÁNÍ  

OBČÁNKŮ 

 
Dne 15.11.2008 a 25.4.2009 se konalo v budově 
místní Mateřské  školy    slavnostní  přivítání  do 
života  našich  novorozených  občánků.    Malé 
občánky  přivítal  starosta  obce  a  básničky  jim 
přednesly děti z MŠ a ZŠ. V upomínku na  tento 
den  byl  každému  miminku  předán  dárek  
a maminkám kytička. 

      Do života byli vítáni: 
Kopřiva Vojtěch 
Kratochvíl Adam 

Kratochvílová Tereza 
Nulíček Jiří 

Papežová Vanda 
Provazník Marek 
Provazník Josef 

Ptáčková Karolína 
Sahulová Anna 
Vycpálek Filip 
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Sbor dobrovolných hasičů v Teplýšovicích slaví 100 let založení mimo jiné i 
pořádáním  základního kola soutěže v požárním sportu okrsku Struhařov

Historie 
Roku 1908 po dlouhé době překvapil 
občany  obce  Teplýšovice  (tehdy 
Teplejšovice)  požár  stavení  čp.  48. 
Tenkrát  byl  boj  s ohněm 
neorganizovaný,  spíše  individuální, 
protože  většina  lidí  hleděla  zejména 
na to, aby se nebezpečí nerozšířilo na 
jejich  chalupy.  A  tak  jen  s přispěním 
sborů  z nedalekých Kozmic, Ostředka 

a  Věřic  se  podařilo  zabránit  větším 
škodám. Napříště  už  ale  nechtěli  jen 
tak přihlížet,  jak  jim ohnivý  živel ničí 
majetky.  A  rozhodli  se  proto,  že  si 
podle  vzoru  okolních  vesnic,  založí 
Sbor dobrovolných hasičů vlastní. Což 
rok  následujíc  také  učinili.  Tehdy  se 
s nadšením  přihlásilo  47  občanů.  Ve 
stejném  roce  stihli  také  pořídit 
čtyřkolovou  ruční  stříkačku,  (slovy 
tehdejšího  kronikáře)  „velmi  vkusně 
 a  na  příhodném  postaviti  kůlnu  pro 
stříkačku a i uvnitř zařízeno vše velmi 
účelně“    a  v počtu  19  členů  provést 
svůj  první  ostrý  zásah  u  požáru 
v Litichovicích. Ale nejen hasičinou se 
sbor  zabýval.  Působil  i  na  poli 

kulturním. Již od založení každoročně 
pořádal  místní  bál,  výroční  schůze 
 a  v letech  1912  –  1929  členové 
působili  ve  vlastním  ochotnickém 
divadle.  Výtěžky  z těchto  akcí  byly 
spolu s členskými příspěvky a dary od 
obce  hlavním  zdrojem  příjmů 
použitých  na  chod  sboru  a  tomu 
potřebnému vybavení.  Činnost sboru 
byla  přerušena  jen  v období  první 

světové  války,  kdy  většina  členů 
odešla bojovat na  frontu. Bohužel  se 
jich  velká  část  nevrátila.  Na  jejich 
počest  nechali  roku  1926  zbývající 
členové,  právě  z výdělků  kulturních 
akcí, vystavět na návsi pomník. Od té 
doby  působí  sbor  nepřetržitě  až  do 
dnešních  dnů.  Zabýval  se  běžnou 
činností,  jako  cvičením  
a  zdokonalováním  svých  dovedností, 
údržbou  výstroje  a  výzbroje, 
udržování  kulturního  ducha  v obci 
 a  v neposlední  řadě  tím,  proč  byl 
založen  a  to  bojem  proti  ohnivému 
kohoutu.  Jen od  roku 1909   do 1948 
zasahoval u 35 požárů. Mezitím šetřil 
na větší investice. V roce 1937 byla za 
30 350  Kč  zakoupena  motorová 

stříkačka  PS  16  na  podvozku  firmy 
Václav Macák  ze  Slaného  s motorem 
Škoda  a  čerpadlem  firmy  Zikmund. 
V roce 1960 byla namísto staré kůlny 
postavena  požární  zbrojnice  nová. 
 

Spolupráce 
 Během  následujících  let  účastnil  se 
náš  sbor  mnoha  soutěží,  cvičení  
a  ostrých  zásahů,  jako  například 
v roce  2002,  kdy  pomáhal  v Praze 
Podolí  a  Vojanových  Sadech  při 
odstraňování  škod  při  velkých 
povodních  a  nebo  naposledy  při 
nedávném  požáru  seníku 
v Soběhrdech.  Dobrá  a  úspěšná  léta 
se střídala s těmi horšími, ale vždy se 
našel  někdo,    kdo  svým  příkladem, 
nadšením,  obětavostí,  pílí  a  chutí 
obětovat  svůj  čas  ostatní  táhl 
 a udržoval práci  ve  sboru na  vysoké 
úrovni.  I  v tomto  období  se  najde 
jedno  jméno,  díky  němu  se můžeme 
hlásit  k odkazu  našich  předků 
v hasičské  práci.  Je  to  Vítězslav 
Sahula.  Jeho  zásluhou,  ale  
i  s  nemalou pomocí  ostatních  členů 
sboru,  máme  vybavení,  výcvik  
a  podmínky  pro  práci  minimálně 
srovnatelné úrovně s ostatními sbory 
na  Benešovsku.  Financování 
nemalých nákladů s tím spojených se 
přesunulo  od  členských  příspěvků  
a  pořádání  divadla  ke  sběru  starého 
železa a velmi významné pomoci naší 
obce,  která  roku  2006  založila 
Jednotku  sboru  dobrovolných  hasičů 
obce  a  od  té  doby  několikanásobně 
navýšila výdaje peněz oblasti požární 
ochrany. A  to  i díky  různým grantům  
a dotacím. Ale například  i každoroční 
pořádání  tradičního  plesu  druhou 
lednovou  sobotu,  který  je  stále 
hojněji navštěvován, je pěknou injekcí 
do  naší  pokladny.  V současné  době 
má náš sbor 48 aktivních členů a přes 
dvacítku  členů  přispívajících.  Jedno 
auto  cisternové,  
(pokračování na další straně )   
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jedno  terénní,  plovoucí  čerpadlo  
a  jeden  plně  vybavený  vozík  se 
stříkačkou.  

Střechu  nad  hlavou,  která  opět  za 
značného  přispění  obce  a  její 
šikovnosti  při  shánění  dotací,  projde 
v letošním  roce  kompletní  renovací. 
Stále  se  zlepšující  vztahy  se 
sousedními  sbory  ,  za mnohé mohu 
jmenovat  například  Čeňovice  
a  Kozmice.  Své  stálé  sponzory  
a  přispěvatele.  Elán,  znalosti  
a dovednosti pro svou práci a chuť  je 
dále  rozvíjet.  A  v neposlední  řadě  
i svou bohatou historii do současnosti 
zachovanou  v kronikách  a  stále 
funkční  technice. A  ani do budoucna 
snad  nemusíme  hledět  se  strachem, 
jestli  bude  mít  kdo  pokračovat, 
protože  více než polovina  členů není 
starší  třiceti  let  a  právě  teď  probíhá 
nábor  do  místního  oddílu  malých 
hasičů.    V takovémto  stavu  se  tedy 
náš  sbor  nachází  po  sto  letech  od 
založení. 

Soutěž  v požárním  sportu 
 A  k této  příležitosti  pořádal  v pátek  
8.  května  základní  kolo  soutěže 
v požárním  sportu  okrsku  Struhařov.  
Při  přípravách  panovala  největší 
obava  z počasí,  protože  na  tom  bylo 
závislé místo konání. Naštěstí se silný 

vítr a déšť zkraje týdne během čtvrtka 
uklidnily,  takže  jsme  mohli  využít 
příhodného  a  dostatečně 

reprezentativního  prostoru  hlavního 
hřiště.    Páteční  ráno  už  nás  vítalo 
slunečným  počasím.  Od  časných 
hodin  jsme  zvládli  poslední  nutné 

kroky  k přivítání  soutěžících,  hostů  
a  diváků.  A  tak,  dle  programu, 
vykročil  za  zvuku  Vranovanky 
slavnostní  průvod  od    hasičárny 
k pomníku  padlých  za  první  světové 
války, kde  jsme uctili  jejich památku, 
starosta  obce  Josef    Škvor  krátce 
promluvil  o  historii  a  mohli  jsme 
pokračovat  na  místo  konání.  Po 
nástupu a zahájení soutěže starostou 
okrsku  přišlo  na  řadu  odměnění 

našich  zasloužilých  členů  pánů 
Pohořala,  Škvora,  Ottla,  Vaništy, 
Strachoty a Laštovky. Posledních dvou 
bohužel  nepřítomných.  Následovala 

ukázka  profesionálních  hasičů 
z Benešova – vyprošťování zraněných 
z havarovaného  automobilu,  základní 
ošetření  a  předvedení  vyprošťovací 

techniky.  A  pak  už  mohlo  začít 
samotné  soutěžení.  Díky  dispozicím 
hřiště  a  práci  rozhodčích  probíhalo 
klání 4 družstev dětí, 8 žen a 18 mužů 
plynule,  a  tak  mohlo  dojít  na malé 
polední  představení  Vranovských 
hasičů  s jejich  historickou  ruční 
stříkačkou  (takzvanou koňkou)  z roku 
1893 a své umění předvedli  i psovodi 
ze  Základního kynologické organizace 
z  Benešova.  Další  pokračování 
soutěže  tuto  netradiční  a  velmi 
zajímavou ukázku bohužel předčasně 
ukončilo. Ale  i díky  tomu  jsme mohli  
i  při  tak  velkém  počtu  soutěžící, 
společně  s diváky  se  odhadem  sešlo 
přes 450 návštěvníků,  po třetí hodině 
odpolední,  naší  exhibiční  ukázkou 
požárního útoku  se  stříkačkou  z roku 
1937,  měření  sil  ukončit.  Po 
přepočítání  výsledků  pak  mohla 
hlavní  rozhodčí  soutěže  paní  Eva 
Vovsíková  vyhlásit  pořadí 
v jednotlivých disciplínách. V kategorii 
družstev  žen  všechny  předčila 
děvčata z  Bořeňovic před Kozmicemi, 
které  měly  nejrychlejší  požární  útok  
a Chotýšanami. V běhu na 100 m byla 
nejrychlejší Monika Šestáková  

(pokračování na další straně)   
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(Bořeňovice),  následovali  Monika 
Zachová  (Postupice)  a  Lenka 
Vavrochová  (Bořeňovice). U mužů  to 
bylo  ještě  jednoznačnější.  Družstvo 
z Tatouňovic  vyhrálo  vše,  co  se dalo. 
Martin Vávra vyhrál běh na sto metrů 
s překážkami, získali pohár  

6 

za  nejukázněnější  kolektiv  soutěže, 
bezkonkurenční  měli  i  požární  útok  
a  pořadovou  přípravu.  Za  nimi  se 
umístnili  Kozmice  „A“  a  Postupice. 
V jednotlivcích  byl  těsně  druhý 
Vojtěch  Daněk  z Postupic  
následovaný  Josefem  Šimánkem      
     

                
            
     

z Bílkovic.  Tímto  aktem mohl  vážený 
host  ředitel  HSZ  Benešov 
podplukovník  ing.  Josef  Setnička 
oficiální  část  soutěže  ukončit. 
Následující  oslavy  se  kromě místních 
obyvatel  do  pozdních  hodin  účastnil 
 i náš další,  tentokrát  zahraniční host 
Anton  Karl  ze  Sboru  dobrovolných 
hasičů  Bavorského  Ihrlersteinu.  Na 
závěr  bychom  rádi  poděkovali  všem 
účastníkům,  hostům,  divákům  
a  tvůrcům  počasí  za  vytvoření 
příjemného  prostředí.  A  hlavně  pak 
vedení  obce  Teplýšovice,  SOKOLu 
Teplýšovice,  Svazu  zahrádkářů 
v Teplýšovicích,  hospodským  
z restaurace Eldorádo v Teplýšovicích, 
HSZ  Benešov,  OSH  Benešov,  ZKO 
Benešov,  SDH  Čeňovice  a  všem 
spoluobčanům  z Teplýšovic  
a Humence  za  pomoc  při  organizaci.  
A také našim předkům, díky nimž zde 
můžeme být… 

 

SDH Teplýšovice 1909 ‐ 2009  

   

 

   Počínaje dnešním číslem otevíráme novou rubriku, ve které 
bych  Vás  spoluobčany,  rodáky  ale  i  ostatní  veřejnost 
postupně seznamovala s místní kronikou a historií zdejšího 
kraje.  Než  se  ale  společně  ohlédneme  zpátky  do  doby 
našich  praprapra………..,  dovolte,  abych  Vás  seznámila 
s pojmem  Obecní kronika. Kronika v tradičním slova smyslu 
je    literární žánr neboli druh  literatury a v průběhu historie 
se  vyvíjel. Kroniku  si na  základě platného  zákona nechává 
sepisovat  každá  obec.  Pojem  Obecní  kronika,  uplatněný 
v současném  českém  zákoně  č.  132/2006  Sb.,  zřejmě 
pochází až z 20. Století. Předchozí  československý zákon č. 
80/1920  Sb.z  a  n.,  uváděl  pouze  pojem  Pamětní  kniha 
obecní.  Zápisy  provádí  pověřená  osoba‐  kronikář,  dříve 
nazývaná  letopisec  či  písmák. 
Kronikář obce navazuje na staleté dědictví. Na počátku stály 
velmi  jednoduché    záznamy  o  jednotlivých  událostech. 
Tvořili  je  především  fabulačně  schopní  jedinci.  Pokud 
záznamů  přibývalo,  bývaly  chronologicky  řazeny  a  tvořily 
letopisy‐anály.  Vedle  nich  existovala  stručná  nekrologie, 

totiž  přehledy  o  zemřelých  a  pohřbených.  Zazní‐li  mezi 
Čechy  slova kronika a kronikář, vybaví  se všem především 
dávný děkan pražské kapituly Kosmas  ( 1045‐1125) a  jeho 
Kronika česká a dále potom tzv. Dalimil, první kronikář píšící 
česky a dokonce ve verších. Zazní‐li slova kronika a kronikář 
mezi  občany  Teplýšovic  , měla  by  se  všem  vybavit  jména 
Šimon  Krásnický,  Jan  Zeman,  Jan  Procházka  a  Dr.  Karel 
Pessr. Tito výše zmínění kronikáři naší obce zanechali odkaz 
pro příští generace a patří jim náš veliký dík. 

Čtení z kroniky 

   Po  velmi  dlouhé  době,  kdy  obec  Teplýšovice  kroniku 
nevedla,  jsem  byla  do  této  funkce  zvolena  já.  Mnozí 
namítnete, že nejsem rodák, žiji zde pouze krátce a nemám 
zkušenosti. Je to pravda  jen do  jisté míry. K obci mě vážou 
dávné  kořeny  mých  předků,  prožila  jsem  zde  a  v okolí 
dětství  a  mládí  a  hlavně  se  řadu  let  zajímám  o  historii  
a  folkloristiku  zdejší  obce  a  okolí.  Mohu  Vám  slíbit,  že 
kroniku povedu zodpovědně  a střípek po střípku budu lepit 
mozaiku  pro  generace  příští.  Historie  není  jenom  ta  za 
námi.       (pokračování na další straně )   
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   Dějiny  nás  obklopují  a  zároveň  se  neustále  tvoří  děním 
v každém  nastávajícím,  probíhajícím  a  vzápětí  již 
uplývajícím okamžiku. Historií v běžném chápání  se ale toto 
dění  stává  pouze  tehdy,  pokud  je  nějakým  způsobem 
uloženo  v paměti  lidí.  A  právě  kronika  je  jednou  z forem 
záznamů historie. 

   Někteří  z Vás  se  zúčastnili mé  první  přednášky  o  historii, 
která  se  konala  24.1.2009  a  zúčastnilo  se  jí  přes  padesát 
spoluobčanů. Využiji příležitosti a dovolím si Vás pozvat na 
další  přednášku,  o  které  budete  včas  informováni 
pozvánkami  do  svých  poštovních  schránek. 
 
Dnešní  úvodní  díl  byl  plný  strohých  faktů  o  kronikách 
 a kronikářství a je mi naprosto jasné, že Vás příliš nezaujal. 
Proto  bych  na  závěr  tohoto  čísla  okořenila  tuto  rubriku 
malým ohlednutím zpět.  

   Stalo se před 80 lety 

   1929‐Již  o  vánocích  1928  napadl  sníh  a  počalo mrznouti. 
V lednu 1929 napadlo mnoho sněhu a nastaly  tuhé mrazy, 
které  11.února  dostoupily  až  ‐29.  Pro  kruté  mrazy  bylo 
 i  vyučování  ve  škole  přerušeno  od  16.února  do  konce 
měsíce.  V březnu  trval  tuhý  mráz  dál.  Následkem  těchto 
mrazů pomrzlo mnoho ovocných stromů. 

   24.května  byl  zvolen  nový  výbor  místní  školní  rady.  Byli 
zvoleni: Jan Sahula,Václav Dřízal, Josef Křeček a Čeněk Kříž. 
Za učitele: Jan Zeman a Alois Marušák. 

  

  4.července v 19.30 snesla se nad zdejší krajinu prudká bouře 
s krupobitím.  Střechou  školní budovy  tekly prody  vody do 
všech prostor. Podobně na tom byly i ostatní budovy. 

   V zahradách,  polích  i  v lesích  udělala  bouře  veliké  škody. 
Zvláště  zhoubně  řádila  bouře  v Radově,  kde  skoro  celý 
porost  lesní  poničila.  Obilí  a  jiné  polní  plodiny  kroupami 
byly  úplně rozbity a do země zatlučeny. 

   V měsících  srpnu  a  září  byla  postavena  část  silnice 
z Teplýšovic do Vlkova. U příležitosti padesátiletého výročí 
vynálezu  žárovky  T.A.Edisonem  naše  obec  pomýšlí  se 
zavésti  elektrické  vedení  za  účelem  svícení  a  pro  pohon 
hospodářských strojů. 

    Státní svátek 28. říjen slaven byl dne 26. října ve škole za 
přítomnosti žactva, členů tělocvičné jednoty Sokol, 
hasičského sboru a obecenstva. 

  Konec roku 1929 byl co se týče zimy velmi mírný. 
 (opsáno doslova z kroniky Jana Zemana r. 1929)      

    

 

     Připravila kronikářka obce Renáta Procházková 

 

 

 

  Víte kolik nás je a jaká jsou mezi námi 
nejčastější jména? 

  Údaje k 30.6.2009 

   Celkem trvale hlášených obyvatel    414 
    z toho muži                                           212 
    ženy                                                 202 
 

 

 Rozdělení dle osad:  

Čeňovice  90     obyvatel 
Humenec  18     obyvatel 
Kochánov  31     obyvatel 
Teplýšovice  272   obyvatel 
Zálesí  3       obyvatele 

 

 
 

           
Věkové skupiny: 

0 – 5   let  23   občanů 
6 – 15   let  42   občanů 
16 ‐ 25      let  58             občanů 
26‐35  let  78   občanů 
36‐45  let  66   občanů 
46‐55  let  46   občanů 
56‐65  let  52   občanů 
66‐75  let  26   občanů 
76 let a více    23   občanů 
         
  Statistika křestních jmen:             
muži    1. místo     Josef  (28 mužů) 
  2. místo     Jiří      (24 mužů) 
   3. místo     František, Milan, Pavel (10 mužů) 
 
ženy     1. místo     Marie  (22 žen) 
            2. místo     Jana    (11 žen) 
            3. místo     Jitka    ( 8 žen)    

Příspěvek připravila Ilona Kratochvílová 
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letos slaví 
10 let  

 
  V   letošním  roce  je  tomu  již  10  let,  co  se  na  Obecním  úřadě  
v  Chotýšanech  setkali  zástupci  obcí  Postupice  ‐  Miloslav  Půta,  Popovice  ‐ 
Ladislav  Kazda,  Struhařov  ‐  Jan  Zeman  a  Chotýšany  ‐    Jiří  Granát  a  Václav 
Pošmurný,  kteří  byli  pověřeni  svými  zastupitelstvy,  aby  společně  založili 
zájmové sdružení obcí. Poradkyní a  iniciátorkou tohoto setkání byla  Ing. Arch. 
Ivana Tichá, odborník v  oblasti projektů a územního plánování. Po jednání, na 
kterém  si  představitelé  obcí  vyjasnili  svoje  postoje  k  práci  v  daném  regionu  
a postupně si uvědomili důležitost tohoto kroku pro budoucí prosperitu oblasti, 
ve  které  všichni  žijeme  a  pracujeme,  byly  sepsány  stanovy  a  podepsána 
zakladatelská  smlouva  sdružení.   Ve  stejném období  vznikl  i název  svazku  ze 
začátečních  písmen  zakladatelských  obcí  –  CHOtýšany,  POstupice,  POpovice, 
Struhařov. Tímto krokem se nastartovala spolupráce v širokém okolí, ba i v celé 
ČR  doposud  neobvyklá  a  nevídaná.    Od  tohoto  roku  se  svazek  začal  velice 
rychle rozrůstat až do dnešní podoby. V současnosti je součástí svazku 20 obcí. 
Naším záměrem  je výročí připomenout několika akcemi, které už realizujeme.  
   První,  kterou  jsme  již  učinili,  bylo  vydání  brožury  pojednávající  
o všech realizovaných projektech, jak společných svazkových, tak samostatných 
zrealizovaných  v jednotlivých obcí    ve  spolupráci  s manažerem mikroregionu.  
Výčet všech projektů uvedených v brožuře myslím mluví sám za sebe. Brožura 
mimo  projekty  vypovídá  také  o  začátcích  a  vývoji  regionu  v průběhu  celého 
období. Její výtisky jsou dostupné na každé obci zcela zdarma, nebo je možné si 
její  obsah  prohlédnout  na  webových  stránkách  www.chopos.cz.    Dále  byly 
zhotoveny pohledy jednotlivých obcí a pexeso prezentující celý svazek. Druhou 
tentokrát  sportovní  akcí  byl  svazkový  fotbálek.  Vzhledem  k tomu,  že  fotbal 
patřil a  stále patří k folklóru většiny obcí  svazku, koncem  června v Bílkovicích 
během neformálního setkání starostů  jsme oprášili kopačky a sehráli, myslím, 
že  důstojně  a  se  ctí  fotbalové  utkání  proti  zdejším  borcům  s výsledkem 
Bílkovice  ‐  CHOPOS  (5:1).  Završili  jsme  tím  uplynulé  první  pololetí  letošního 
roku.  V druhém  pololetí  koncem  září  máme  v úmyslu  se  zajet  podívat  do 
podobně  fungujícího  mikroregionu  Nový  Dvůr.  Věřím,  že  se  obohatíme 
 o zkušenosti od kolegů z opačné části republiky a na oplátku předáme ty své. 
Poslední  akcí,  kterou  chceme  podtrhnout  úspěšné  desetileté  období  je  ples, 
který  pořádáme  na  konci  měsíce  října  v kulturním  zařízení  v Petroupimi.   
  Aby  to nevypadalo, že se  letos pouze slaví,  je nutné podotknout, že 
během roku se v souběhu s tím realizují projekty podpořené různými dotacemi 
a samozřejmě se vytvářejí další a další projekty pro úspěšné čerpání z různých 
dotačních  fondů.  Zkrátka není možné ustrnout, ale  je nutné  stále  více a více 
pracovat. A nad tím bych se chtěl trochu pozastavit a vyzdvihnout práci a úsilí 
všech představitelů obcí. Asi málokdo ví, alespoň ne ten, kdo si na vlastní kůži 
nevyzkoušel být aktivním zastupitelem, jak je tato práce obtížná a zodpovědná.  
Často  se  schylujeme  pro  nevědomost  a  možná  z  tradice  vypěstované  ze 
sledování  naší  ubohé  politické  scény  k ukvapeným  názorům  nad  konáním 
místní  samosprávy  a  přitom máme  každý možnost  se  přímo  zúčastnit  dění 
v obci a  ledacos ovlivnit.   V porovnání  s lety minulými,  kdy  se  teprve veřejná 

správa  na  obcích  tvořila,  je 
současná  situace  o  poznání  těžší.  
Na obecní úřady  a jejich vedení se 
kladou čím dál větší a větší nároky, 
obrovsky  narůstá  administrativní 
zátěž  a  to  nemluvím  o  stále  se 
zvyšujících  nárocích  na  znalosti  
a vzdělání vedoucích představitelů 
obcí.    Řada  starostů  se  s tím 
vyrovná  jen  díky  svým 
dlouholetým  zkušenostem,  bez 
nichž by to těžko zvládali a to jsou 
ve  většině  obcí  neuvolnění,  tudíž 
své poslání dělají při práci a  často 
ve  večerních  hodinách  na  místo 
toho, aby se věnovali rodině nebo 
koníčkům.  Nepíši    to  jen  proto, 
abych  někomu  pochleboval, 
protože  jsem  také  jeden  z  nich  
a  vím,  že  to  v řadě  situacích 
spojených  s  vykonáváním  veřejné 
správy  skřípe  a  vznikají  někdy 
 i obtížně  řešitelné  situace,  jejichž 
výsledkem jsou častá kompromisní 
řešení (zkrátka je to práce s lidmi), 
ale  zmiňuji  to  pro  apelování  na 
mladší generace, aby se začali více 
zapojovat  a  angažovat  do 
veřejného dění v obcích. Bez  toho 
bude,  dle  mého  názoru, 
v budoucnu  velice  obtížné  na 
malých  obcích  zajistit  kvalitní, 
někde  i  jakékoliv  čelní 
představitele. 
  Na  závěr  bych  si  dovolil 
popřát  všem  obcím  a  jejím 
představitelům  sdruženým  ve 
svazku  úspěšný  a  pokud  možno 
méně  problémový  rozvoj  svého 
území, pevné nervy a neutuchající 
zapálení  pro  tvorbu  a  realizaci 
svých plánů.  Svazku obcí CHOPOS 
mnoho  dalších  let  úspěšného 
fungování. 

  Miroslav  Kratochvíl, 
    manažer svazku 
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         Rekapitulace realizovaných projektů v roce 2008 v Teplýšovicích 

1.  Zklidnění  dopravy  v  Teplýšovicích  –  projektová 
dokumentace  navrhující  dopravní  opatření  v centrální 
části  návsí‐podpořeno  dotací  z  Fondu  dopravně 
bezpečnostních opatření  Středočeského kraje 

2.  Bezpečná  cesta  v  Teplýšovicích  –  instalace  radarů  
v místních  částech  obce  –    podpořeno  dotací  z  Fondu 
dopravně bezpečnostních opatření  Středočeského kraje  

3.  60.  výročí  založení  sboru  SDH  Čeňovice  –  oslavy 
spojené  se  soutěží  v hasičském  sportu  –  podpořeno 
Fondem hejtmana Středočeského kraje 

4. Obecní knihovna Teplýšovice – pořízen data‐projektor 
s  plátnem  –  dotace  z  Fondu  na  podporu  knihoven 
Středočeského kraje 

5. Rekonstrukce budovy hasičské zbrojnice v Čeňovicích 
–  opravená  budova  v  centrální  části  návse  –  POV 
Středočeského kraje        

6.  Stavební  úpravy,  přístavba  a  nástavba  obecního 
domu  v  Teplýšovicích  –  sídlo  OÚ,  ZUŠ,  knihovny  – 
Program rozvoje venkova – dokončeno v roce 2009 

7.  Příspěvek  od  kraje  na  financování  potřeb  jednotky 
dobrovolných  hasičů  zřízené  obcí  –  pořízeno  plovoucí  
a  kalové  čerpadlo,  hadice,  proudnice  –Středočeský  kraj 
 
8. Obnova  lesního porostu – Obecní  lesy Teplýšovice – 
výsadba nového  lesního porostu po kalamitě – Program 
rozvoje  venkova  –  dokončeno  v roce  2009 
 
9. Dětské  hřiště  Čeňovice  –  dovybavení  hřiště  herními 
prvky – dotace z Ministerstva pro místní rozvoj 

10.  Oprava  povrchů  na  místních  a  účelových 
komunikací poškozených přívalovými dešti – podpořeno 
dotací z Ministerstva pro místní rozvoj 

 

Název projektu Zdroj 
Přiznaná dotace 

v Kč Spoluúčast v Kč Celkové 
náklady v Kč 

Zklidnění dopravy v Teplýšovicích Kraj-bezpečnost 50.000,00 12.500,00 62.500,00

Bezpečná cesta v Teplýšovicích Kraj-bezpečnost 390.000,00 95.520,00 485.520,00

60. výročí založení sboru SDH Čeňovice Hejtman 40.000,00 18.110,70 58.110,70

Obecní knihovna Teplýšovice – zkvalitnění technických 
podmínek knihovny a posluchárny Kraj-knihovny 25.000,00 11.000,00 36.000,00

Rekonstrukce budovy hasičské zbrojnice v Čeňovicích Kraj-POV 134.000,00 121.117,00 255.117,00

Stavební úpravy, přístavba a nástavba obecního domu 
v Teplýšovicích PRV 2.693.062,00 299.230,00 2.992.292,00

Příspěvek od kraje na financování potřeb jednotky 
dobrovolných hasičů zřízené obcí 

Kraj-hasiči 40.000,00 29.853,00 69.853,00

Obnova lesního porostu – Obecní lesy Teplýšovice PRV 165.390,00 0 165.390,00

Dětské hřiště Čeňovice MMR-hřiště 53.000,00 23.000,00 76.000,00

Oprava povrchů na místních a účelových komunikací 
poškozených přívalovými dešti MMR-silnice 600.000,00 151.002,00 751.002,00

CELKEM 4.190.452,00 761.332,70 4.951.785,00

 

Upozornění na pálení klestu u svých nemovitostí – nutno vždy hlásit

   Časté pálení v blízkosti nemovitostí či v lese je nutné vždy 
nahlásit.    Každý  občan  má  oznamovací  povinnost  na 
příslušný  Hasičský  záchranný  sbor  (HZS)  tento  fakt 
nahlásit,  tj.  dopředu  oznámit  pálení  na  svém  pozemku 

(spalování  látek  přírodního  charakteru  na  hromadách). 
Nahlášením pálení nedochází k  jeho schválení,  je pouze 
evidováno.  Informace naleznete na webových stránkách 
http//www.hzskladno.cz/paleni. 
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Důležité informace 

Plánované veřejné schůze 

Zveme  vás  na  veřejné  schůze,  které  se 
uskuteční  v sobotu  dne  8.  8.  2009  od  19.00 
hodin  v pohostinství  Eldorado  ‐ Teplýšovice  a 
v neděli  dne  9.  8.  2009  od  14.00  hodin 
v pohostinství ‐ Čeňovice. 

Beseda s kronikářkou 

Znáte dobře historii obce, v které žijete? Chtěli 
byste  pomoct  při  tvoření  záznamů  o  historii 
svého bydliště, nebo se dovědět něco o časech 
minulých?  
Zveme  vás  na  již  druhou  besedu  s místní 
kronikářkou,  která  proběhne  v restauraci 
Eldorado dne 15. 8. 2009 od 15.00 hodin.  

OÚ Teplýšovice – informace 

Úřední dny 

pondělí   17.00 – 20.00 hod. 
čtvrtek    15.00 – 17.00 hod. 

tel.:   317 795 059, 724 187 277 

e‐mail: teplysovice@chopos.cz 
 www.chopos.cz 

 

Obecní knihovna 

Zveme  vás  do  nově  otevřené  knihovny 
s internetem,  která  je  zřízena  v   prostorách 
obecního úřadu. Otevírací doba každý  čtvrtek 
mezi  17.00  –  19.00  hodinou.  Vzhledem 
k tomu,  že  máme  k dispozici  větší  prostory, 
můžeme  nabídnout  širší  škálu  čtenářsky 
zajímavých  titulů.  V tomto  trendu  budeme 
nadále pokračovat. 

tel.: 317 795 060 

e‐mail: knihovna.teplysovice@chopos.cz 

 

 

 

Na co se snažíme letos získat prostředky a co již realizujeme? 

E‐Government v obcích – Czech POINT – již realizujeme – podpořeno 90% dotací z Ministerstva vnitra. 
Zklidnění místní komunikace u MŠ v obci Teplýšovice – požádáno u Středočeského kraje‐zatím není rozhodnuto, ale 
vzhledem k současnému přerozdělování dotací podle Rathova klíče moc této dotaci, jako i jiným předchozím  předkládaným 
kraji nevěříme. 
Hasičské závody ‐ oslavy 100. výročí založení SDH Teplýšovice – zrealizováno – podpořeno 20 000,‐Kč od Stř.kraje. 
Rekonstrukce kuchyně ZŠ a MŠ Teplýšovice – žádáno (FROM), ale neúspěšně u Středočeského kraje. 
Žádost o příspěvek na JSDH – zásahové věci – zažádáno, zatím neznáme výsledek. 
Obnova technického vybavení knihovny v Teplýšovicích – získali jsme 20 000,‐Kč na obnovu hardwaru v knihovně. 
Hurá, za sportem – s pomocí dotace  299 000,‐Kč z Ministerstva pro místní rozvoj budujeme hřiště za ZŠ Teplýšovice. 
Oprava hospodářské budovy ZŠ Teplýšovice včetně výměny oplocení –žádáno, ale neúspěšně POV Stř.kraj. 
Památník padlých z 1.světové války v Teplýšovicích – zažádáno na rekonstrukci na Středočeském kraji ‐ opět rozdělováno 
podle klíče Davida Ratha, tak že jsme neměli vůbec žádnou šanci. 
Zateplení obvodového pláště a výměna oken u základní školy v Teplýšovicích včetně vybudování kotelny spalující 
biomasu‐zažádáno v červenci u SFŽP. 
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